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Komisijai
Reglamenta 117. pants
Radvilė Morkūnaitė-Mikulėnienė (PPE), Konrad Szymański (ECR), Sandra Kalniete (PPE), Anna 
Rosbach (ECR), Tunne Kelam (PPE), Krišjānis Kariņš (PPE), Algirdas Saudargas (PPE) un 
Vytautas Landsbergis (PPE)

Temats: Nord Stream gāzes cauruļvada būvniecības ietekme uz Baltijas jūras vidi

2011. gada 18. maijā, Nord Stream AG pārstāvji vizītes laikā Lietuvā informēja sabiedriskās un valsts 
iestādes par gāzes cauruļvada projekta būvniecības posma noslēgumu un paziņoja, ka būvdarbu 
ietekme uz Baltijas jūras vidi ir bijusi mazāka, nekā paredzēts. Nord Stream AG pārrauga 
16 parametrus saskaņā ar dažādu valsts atļauju prasībām projektam.

Ietekmes dati un rezultāti ir nodrošināti katras valsts iestādēm un katrai valstij atsevišķi sniedz tikai 
nelielu ieskatu vispārējā Baltijas jūras vidē. Turklāt pārraudzīto parametru sarakstā nav iekļauta zivju 
genotoksicitāte, kas radusies ķīmiskā piesārņojuma rezultātā. Diemžēl jaunākajos datos, kas apkopoti 
100 zinātniskajās stacijās ap Baltijas jūru ES finansētās BONUS programmas ietvaros, redzams 
ievērojams zivju genotoksicitātes pieaugums laika periodā no 2009. līdz 2010. gadam, turklāt īpaši 
augsts kaitējuma apjoms novērots Somu līcī un Baltijas jūras dienvidos. Dažās Baltijas jūras vietās 
genotoksicitātes apjoms par 200 % pārsniedz pieļaujamo normu, un gandrīz visos pārbaudītajos 
indivīdos ir novēroti ģenētiski bojājumi.

Ņemot vērā, ka Nord Stream ir Eiropas Enerģētikas tīkla (TEN-E) prioritārais projekts, vai Komisija 
plāno pieprasīt visus Nord Stream AG apkopotos datus un vai tā izvērtēs visus šā projekta aspektus 
saistībā ar ietekmi uz šīs ES iekšējās jūras vidi?

Vai Komisija sniegs savus rezultātus Helsinku Komisijai (HELCOM) un visām piekrastes valstīm, kā to 
pieprasījis Parlaments savā 2008. gada 8. jūlija rezolūcijā par gāzes cauruļvada, ko plānots būvēt 
Baltijas jūrā, lai savienotu Krieviju un Vāciju, ietekmi uz vidi (A6-0225/2008)?

Vai Komisija uzskata, ka genotoksicitātes dati, ko ik gadu apkopo zinātnieki teritorijās ap Baltijas jūru 
ES finansētās programmas ietvaros, sniedz vērtīgu un objektīvu informāciju par Baltijas jūras vides 
pašreizējo stāvokli un tos nevajadzētu atstāt bez ievērības?


